


PROTOKÓ? NR 0914 – 23/09

z kontroli zleconej  przeprowadzonej w Urz?dzie Miasta Jastrz?bie Zdrój

 

Zespó? kontrolny Komisji Rewizyjnej w sk?adzie:

1.   Zbigniew Rutkowski                 - Przewodnicz?cy zespo?u

1.   Janusz Tarasiewicz                  - Cz?onek zespo?u

2.   Damian Ga?uszka                    - Cz?onek zespo?u

3.   Celina Jaworecka                    - Cz?onek zespo?u

4.   Joanna ?mudzi?ska                 - Cz?onek zespo?u

5.   Grzegorz Matusiak                 - Cz?onek zespo?u

 

 

przeprowadzi? w dniach : 10.03.2009 r., 16.03.2009 r., 7.04.09, 18.05.2009 r. kontrol? zlecon? przez

Rad? Miasta  Jastrz?bie Zdrój, którego kierownikiem jest Prezydent Marian Janecki w  zakresie realizacji

zadania „Do?ywianie dzieci w jastrz?bskich placówkach szkolnych w roku 2008/2009”. Na podstawie

dokumentów, które stanowi? za??czniki od 1 – 52 jak równie? wyja?nie? z?o?onych przez Zast?pc?

Prezydenta Miasta Jastrz?bie Zdój – Pana Franciszka Piks?, Naczelnika Wydzia?u Edukacji – Pani? Elfryd?

Bielaszka, Dyrektora O?rodka Pomocy Spo?ecznej Pani? Teres? Joachimowsk?, Zast?pc? Dyrektora

O?rodka Pomocy Spo?ecznej – Pani? Teres? Bac i przedstawiciela Firmy Dussmann Pana Janusza

Maszczuka zespó? kontrolny ustali? co nast?puj?:



Zgodnie z ustaw? z dnia 29 grudnia 2005 roku o ustanowieniu wieloletniego programu „ Pomoc

Pa?stwa w zakresie do?ywiania” jak równie? Rozporz?dzenia Rady Ministrów z dnia 7 lutego 2006 w

sprawie realizacji programu wieloletniego „ Pomoc Pa?stwa w zakresie do?ywiania” przyst?piono w

Urz?dzie Miasta Jastrz?bie Zdrój do wdro?enia tego programu na rok szkolny 2008/2009. Nadzór

merytoryczny i finansowy nad tym zadaniem powierzono zgodnie z przywo?an? ustaw? -  art. 10 i 11 dwóm

jednostkom : O?rodkowi Pomocy Spo?ecznej i wydzia?owi Edukacji.

Chronologia zdarze? przestawia si? nast?puj?co:

·          21 maja 2008 roku O?rodek Pomocy Spo?ecznej swoim pismem poinformowa? Wydzia?

Edukacji o u?rednionej liczbie dzieci zakwalifikowanych przez pracowników socjalnych do

korzystania z obiadów,

·          24 czerwca 2008 roku Urz?d Miasta og?osi? przetarg na do?ywianie dzieci podaj?c w

specyfikacji istotnych warunków zamówienia liczb? dzieci , cytuj?: „ przewidywana ilo??

obiadów dziennie  - 650”. Post?powanie prowadzone by?o w trybie przetargu

nieograniczonego na zadanie Pn. „ Przygotowanie i wydawanie posi?ków uczniom

jastrz?bskich szkó? wraz z dzier?awa pomieszcze?”.

·          17 lipca 2008 roku nast?pi?o podpisanie umowy przez Urz?d Miasta Jastrz?bie Zdrój z

firm? Dussmann spó?ka z. o o. z zapisem cytuj?: „ zamawiaj?cy zleca a wykonawca

przyjmuje do wykonania przygotowanie i wydawanie „ oko?o” 650 ciep?ych posi?ków”.

Kolejny cytat z tej umowy  - §2 pkt 2 : „ zamawiaj?cy zastrzega sobie mo?liwo??

zmniejszenia lub zwi?kszenia ilo?ci obiadów w zale?no?ci od liczby dzieci kwalifikuj?cych si?

do bezp?atnych obiadów w szko?ach w roku szkolnym 2008/2009”. 

·          W miesi?cu sierpniu 2008 przyst?piono do sporz?dzania przez pracowników socjalnych

wywiadów na przyznanie pomocy w formie do?ywiania na rok szkolony 2008/2009

pocz?wszy od miesi?ca wrze?nia.

 

Poprzednie decyzje o przyznaniu pomocy wygas?y z dniem zako?czenia roku szkolnego w czerwcu

2008. W zwi?zku z powy?szym zespó?  kontronky Komisji Rewizyjnej zwróci? si? z nast?puj?cym pytaniem

do Prezydent Miasta Mariana Janeckiego:

1.   Dlaczego pracownicy socjalni O?rodka Pomocy Spo?ecznej przyst?pili do

sporz?dzania wywiadów ?rodowiskowych na przyananie pomocy w formoie

do?ywiania od miesi?ca wrze?nia dopiero w miesi?cu sierpniu 2008 skoro podpisanie

umowy przez miasto z firm? Dussmann nast?pi?o 17 lipca 2008 r.



Wed?ug informacji uzyskanych od Dyrektora O?rodka Pomocy Spo?ecznej Pani Teresy

Joachimowskiej prognozowana ilo?? dzieci wynika z obowi?zuj?cych przepisów i rozporz?dze?, czyli art.

106 ust 3 ustawy o Pomocy Spo?ecznej który mówi cytuj? :” ?wiadczenia pieni??ne z pomocy spo?ecznej

przyznaje si? i wyp?aca za okres miesi?ca kalendarzowego, pocz?wszy od miesi?ca w którym zosta?

z?o?ony wniosek wraz z wymagan? dokumentacj?” , a „za dochód uwa?a si? sum? miesi?cznych

przychodów z miesi?ca poprzedzaj?cego z?o?enie wniosku” – art. 8 ust 3 ww. ustawy. Tak wiec w ?wietle

obowi?zuj?cych zapisów ustawy sporz?dzenie wywiadów w miesi?cu lipcu i uwzgl?dnienie dochodów

rodziny za miesi?c czerwiec nie by?oby mo?liwe. Podana wi?c w pi?mie O?rodka Pomocy Spo?ecznej do

wydzia?u Edukacji z dnia 21 maja 2008 liczba dzieci wynika?a z analizy dzieci ?ywionych w latach :

·          2005 – 1990

·          2006 – 979

·          2007 – 830

·          2008 – 665

Tendencja spadkowa utrzymywa?a si? równie? w nowym roku szkolnym:

·          wrzesie? – 390

·          pa?dziernik – 445

·          listopad – 484

·          grudzie? – 513

 

Stycze?  - kwiecie? 2009 liczba osób ?ywionych wynosi?a ?rednio miesi?cznie 478. Z analizy

korespondencji pomi?dzy firm? Dussmann a Urz?dem Miasta wynika, ?e wykonawca zaniepokojony

tendencj? spadkow? ?ywionych dzieci zaproponowa? Urz?dowi Miasta rozwi?zania maj?ce

wyrówna? jego starty finansowe  - oko?o 23 tys. z? miesi?cznie w sposób nast?puj?cy:

·          podniesienie ceny jednego posi?ku z kwoty 5,26 z? do 6,44 z? lub 6 z?



·          zwolnienie wykonawcy z op?at za media i czynsz dzier?awionych pomieszcze? w

szko?ach

·          zezwolenie firmie Dussmann na przygotowanie posi?ków przez szpital w Wodzis?awiu

?l?skim i tym samym zamkni?cie obu kuchni produkcyjnych w szko?ach w celu obni?enia

kosztów.

 

W odpowiedzi Prezydenta Miasta Jastrz?bie Zdrój Mariana Janeckiego poinformowano wykonawc? ,

?e wyra?a zgod? na pozyskiwanie posi?ków od innego podmiotu  - Szpital w Wodzia?wiu ?l?skim. Pismem

z dnia 15 grudnia 2008 roku Dyrektor Generalny firmy Dussmann Pawe? Skwarczowski poinformowa?

Zast?pc? Prezydenta Franciszk? Piks?, ?e proponowany podwykonawca , któremu planowano zleci?

przygotowanie posi?ków dla szkó? wycofa? si? ze wspó?pracy ze wzgl?du na nieop?acalno??

przedsi?wzi?cia. Wobec powy?szego firma Dussmann proponuje przyj?cie pozosta?ych propozycji tj.

podwy?szenia ceny posi?ków lub rezygnacja z op?at czynszowych i za media przywo?uj?c przepis art. 144

Prawa Zamówie? Publicznych. Zgodnie z ww. przepisem zakazuje si? zmian postanowie? zawartej umowy

w stosunku do tre?ci oferty na podstawie której dokonano wyboru chyba, ?e :

1.   konieczno?? wprowadzenia takich zmian wynika z okoliczno?ci, których nie mo?na

by?o przewidzie? w chwili zawarcia umowy lub

2.   zmiany te s? korzystne dla zamawiaj?cego

 

Ta propozycja renegocjacji umowy znalaz?a swoje odbicie w pi?mie z dnia                            25

listopada 2008 roku Zast?pcy Prezydenta Franciszka Piksy , który wyrazi? wol? rozwi?zania wszystkich

zagadnie? zwi?zanych z wykonywaniem tego zamówienia. Zaznaczaj?c zarazem , ?e oczekuje od firmy

Dussmann kompleksowej propozycji obejmuj?cej wszytki poruszone w pismach i wzajemnych spotkaniach

problemy. Zaznaczaj?c zarazem, ?e wykonawca na etapie przygotowywania ofert nie zg?asza? jakich

oliwek w?tpliwo?ci co do faktu, i? sformu?owania zawarte w specyfikacji istotnych warunków zamówienia i

umowie kosmetycznie ró?ni? si? od siebie  i s? dla wykonawcy niezrozumia?e czy nawet wprowadzaj?ce w

b??d. Stwierdzi? nale?y , ?e tre?? umowy pozosta? niezmienna od momentu og?oszenia a? do jej

podpisania, ponadto firma Dussmann spó?ka z o. o. z?o?y?a o?wiadczenia nast?puj?cej tre?ci: „
Zapoznali?my si? ze specyfikacj? istotnych warunków zamówienia i wzorem umowy dotycz?cej zadania i

przyjmujemy je bez zastrze?e?”. O?wiadczenie to podpisa? Prezes Zarz?du Jaros?aw W?sik.

Korespondencja ja równie? rozmowy prowadzone przez firm? Dussmann z Urz?dem Miasta Jastrz?bie

Zdrój trwa?y od miesi?ca wrze?nia 2008 roku do stycznia 2009 nie prowadz?c do zbli?enia stanowisk.

Wobec powy?szego wykonawca przeszed? od 1 listopada na posi?ki jednodaniowe – zgodnie z §3 pkt 2

umowy zawartej w dniu 17 lipca 2008 roku.



W celu ograniczenia dalszych strat zamkn?? jedn? kuchni? produkcyjn?, zredukowa? etaty

zwalniaj?c 11 osób , 5 osobom obni?ono etaty z pe?nego na 1/8. Wed?ug informacji uzyskanej od

przedstawiciela firmy Dussmann Janusza Maszczaka - mimo tych wszystkich drastycznych posuni??

wykonawca w dalszym ci?gu odnotowuje straty w wysoko?ci oko?o 10 tys. z? miesi?cznie.

W zwi?zku z powy?szym Zespó? kontrolny Komisji Rewizyjnej wnioskuje: w celu unikni?cia

podobnych sytuacji na przysz?o?? (brak precyzyjnego okre?lenia sposobu zamówienia ) nale?y

dopracowa? si? takiego rozwi?zania, które dawa?oby gwarancj? satysfakcjonuj?c? obie strony –

zamawiaj?c? i wykonawc? bez szkody dla ?ywionych dzieci.

 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Jastrz?bie Zdrój przyj??a protokó? bez zastrze?e?.

         Protokó? zosta? sporz?dzony w Radzie Miasta Jastrz?bie Zdrój w trzech jednobrzmi?cych

egzemplarzach, a jeden z nich zosta? dor?czony kierownikowi kontrolowanej jednostki.

 

 

Komisja Rewizyjna w sk?adzie:

 

1. Zbigniew Rutkowski                                             .................................

2. Janusz Tarasiewicz                                                 .................................

3.   Grzegorz Matusiak                                                  .................................

4.   Joanna ?mudzi?ska                                             .................................

5.   Celina Jaworecka                                                .................................

6.   Damian Ga?uszka                                                 .................................



 

 

Kierownik

kontrolowanej jednostki

 

..................................

 

 

Jastrz?bie Zdrój, dnia 9 czerwca  2009 r.
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